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Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 530 (MOF alm. del) stillet den 24. februar 

2017 efter ønske fra Bjarne Laustsen (S). 

Spørgsmål nr. 530 

”Er ministeren enig i, at en grænseværdi for indholdet af THC i danskavlet cannabis er sundheds- og 

miljømæssig forsvarlig, hvis det tilladte niveau svarer til det, som andre cannabisproducerende lande 

har indført?” 

 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Sundheds- og Ældreministeriet, som oplyser: 

 

”For så vidt angår dyrkning af cannabisplanter, henvises til sundhedsministerens besvarelse af 

spørgsmål 527, hvoraf det bl.a. fremgår, at der efter § 2 a i bekendtgørelse nr. 557 af 31. maj 2011 om 

euforiserende stoffer kan opnås tilladelse til dyrkning af planter med et indhold af THC på højst 0,3 %. 

Denne grænse anses for at være at være sundhedsmæssigt forsvarlig.  

  

For så vidt angår produkter baseret på cannabisplanter, henvises ligeledes til sundhedsministerens 

besvarelse af spørgsmål 529, hvoraf det bl.a. fremgår, at Sundheds- og Ældreministeriet efter dialog 

med Lægemiddelstyrelsen overvejer, om der i bekendtgørelsen om euforiserende stoffer kan indsættes 

en maksimumsgrænse for THC-indholdet i sådanne produkter. I givet fald skal en sådan grænse være 

sundhedsmæssigt forsvarlig i den forstand, at grænsen skal være så lav, at produkterne ikke kan 

anvendes som rusmiddel. I overvejelserne om indsættelse i bekendtgørelsen af en sådan grænse indgår 

oplysninger om tilsvarende maksimumsgrænser i andre lande.” 
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